
Un vot a favor de Salt

Els representants de CiU, ERC, IpS-CUP i PSC al

debat de Televisi坦 de Girona Foto: J. S.

En les campanyes se sol af irmar o desmentir sense deixar marge a

les m�ltiples cares de la realitat, i la de Salt d'aquests dies no ha

estat diferent. Escoltant els uns, el desenvolupament del sector sud

i Ikea sembla la panacea i la f i de tots els problemes. Escoltant els

altres, el fet de por tar Ikea �s com si es convid�s el dimoni a

instalálar-se a casa. Els del s� han apelálat a raons pr�ctiques en

tots els actes: llocs de treball, ingressos per a l'Ajuntament (que

hauria de voler dir m�s diners per a inversi� social)..., potser

haurien d'haver posat matisos a les vir tuts que auguren al

desenvolupament. Els del no han fet ab�s del discurs ideol�gic. Els

ha faltat elasticitat en aquest aspecte, perqu� els problemes de

Salt s�n molt aut�ntics i greus, i les ajudes i opor tunitats arriben amb comptagotes i s'ha de justif icar molt b� per

deixar-les passar. Cal dir, per�, que els d'IpS-CUP, pel no, van encer tar-la amb l'acte f inal de campanya: van

convidar membres de la CUP de Sabadell, que t� un Ikea, i de Sant Celoni, on es volia fer una macroconstrucci�

de pisos que van aconseguir aturar. Van rebaixar el to ideol�gic i dins el sed�s de les idees van parlar de fets

concrets i tangibles. Als del s� els ha faltat un tancament de campanya. Potser estava tot dit argumentalment,

per� ha semblat que tenien por de no tenir prou assistents Ðo de barrejar-se amb els que s�n rivals en altres

q�estionsÐ. S'ha discutit la necessitat de fer la consulta. El govern (ERC i IpS-CUP) diu que el tema s'ho valia,

per� �s evident que es fa perqu� les dues formacions tenen visions antag�niques sobre la q�esti�. Va ser una

manera de fer viable la coalici� i escapolir-se de la discrep�ncia. Per� aix� s'assembla massa a tirar una moneda

a l'aire. Des d'aquesta visi�, ha estat una irresponsabilitat precisament per la mateixa ra� per la qual diuen que

calia fer-la: perqu� �s un tema molt impor tant, que va m�s enll� d'Ikea. I, afegim a l'argument, d'una complexitat

tan gran que un parell de debats al capvespre no permeten al ciutad� de carrer que en sap poc o gens

d'urbanisme fer-se una opini� pr�pia ben consistent. Al f inal, es votar� per af initat pol�tica, sobretot, i no perqu�

la campanya hagi servit per descobrir que els percentatges de s�l residencial entre �mbits s�n els encer tats, o

que els ingressos que s'obtindran s�n proporcionalment suf icients o no en comparaci� amb els costos que

vindran. En el sentit contrari, cal admetre que la campanya ha tingut cer t inter�s. Els par tits l'han viscut amb

passi� i respecte, exposant i contrastant idees. Des d'aquesta perspectiva, potser no calia fer-la, per� ja que es

fa, s'ha pogut aprof itar. Ara, de res haur� servit si avui no es constata el que est� per constatar: que els ve�ns

volen opinar sobre com ha de cr�ixer Salt i quant. Si els preocupa el seu poble, avui haurien d'anar a votar. �s

impor tant.
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